

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KE-EMPAT BELAS

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : TUAN MA'MUN BIN SULAIMAN
[KALABAKAN]
TARIKH : 10 JULAI 2019 (RABU)

SOALAN NO. 19

Minta **MENTERI PENGANGKUTAN** menyatakan minta **MENTERI PENGANGKUTAN** menyatakan agar dapat memberikan permit tambahan untuk kebenaran pengoperasian kepada teksi-teksi bandar berpermit di Sabah agar boleh menyediakan penyewaan penumpang keluar daerah demi kesinambungan pencarian nafkah kehidupan disebabkan saingan kuat dan sengit dari operator-operator pengangkutan e-hailing yang bebas beroperasi tanpa sekatan seperti Grab.

JAWAPAN

Yang Dipertua,

1. Untuk makluman Yang Berhormat, LPKP Sabah mengeluarkan Kelas Lesen Teksi yang hanya dibuka di daerah utama seperti Kota Kinabalu, Sandakan, Tawau, Lahad Datu, Keningau dan W.P Labuan sahaja. Kawasan operasi yang ditetapkan adalah sekitar bandar di 5 daerah yang dinyatakan dan tidak dibenarkan untuk beroperasi keluar daripada kawasan kecuali mendapat kebenaran daripada LPKP Sabah. Dalam pada masa yang sama, LPKP Sabah turut mengeluarkan kelas lesen Kereta Sewa kepada pengusaha perkhidmatan kereta sewa di Negeri Sabah. Kawasan operasi bagi Kelas Lesen Kereta Sewa ini adalah khusus untuk perjalanan jarak jauh dan boleh beroperasi ke seluruh Sabah.
2. Untuk makluman, kawasan operasi perkhidmatan awam di Negeri Sabah telah ditetapkan mengikut kelas lesen yang dikeluarkan. Sehubungan itu, sekiranya pemegang kelas lesen teksi ingin beroperasi di luar kawasan untuk satu tempoh masa ianya hendaklah mendapat kelulusan daripada LPKP Sabah terlebih dahulu. Namun demikian, untuk memperluaskan kawasan operasi kelas lesen Teksi ini adalah kurang bersesuaian memandangkan operasi Kelas Lesen Kereta Sewa juga akan terjejas sekiranya cadangan ini dipertimbangkan.
3. Walau bagaimanapun, bagi membantu kelas lesen Teksi sedia ada untuk menambah pendapatan, adalah disarankan agar pengusaha kelas lesen teksi untuk menyertai platform e-hailing yang mana kawasan operasinya adalah terbuka ke seluruh Sabah dengan syarat tempahan diterima melalui platform aplikasi e-hailing sahaja.

Sekian, terima kasih.